
 1 

Protokół Nr 80/2023 

z posiedzenia Komisji ds. Samorządu, 

Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego 

z dnia 21 marca 2023 r. 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Gawrysiak Renata – Przewodnicząca Komisji 

2. Herrmann Cecylia – Zastępca przewodniczącej komisji 

3. Kaszliński Jakub – członek komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Posadzy Wiesława – Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Kryszak Magdalena - Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Przestrzennej, 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

3. Górska Kinga – referent ds. gospodarki nieruchomościami, rolnictwa i ochrony 

przyrody  

4. Wochna Monika – starszy inspektor ds. obsługi rady gminy 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Realizacja wniosków dotyczących bezpieczeństwa drogowego gminy, wniesione przez 

Komisję na posiedzeniu dnia 27 września 2022 r.  

3. Stan faktyczny rowów melioracyjnych i stawów, będących własnością gminy – 

z opisem ilości i miejsc. 

4. Utrzymanie i wykaz parków na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia. 

5. Zakończenie. 

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodnicząca Komisji, radna Renata Gawrysiak o godzinie 09:00 

otworzyła posiedzenie Komisji, a następnie powitała Przewodniczącą Rady Gminy Panią 

Wiesławę Posadzy, członków komisji oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad.2. Realizacja wniosków dotyczących bezpieczeństwa drogowego gminy, wniesione przez 

Komisję na posiedzeniu dnia 27 września 2022 r.  

Przewodnicząca Komisji odczytała powyższy wniosek: 
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1) Ograniczenie prędkości w Dąbrowie Biskupiej na łuku drogowym Dąbrowa Biskupia – 

Nowy Dwór; 

2) Przejście dla pieszych w Radojewicach przy Zakładach Mięsnych VIANDO; 

3) Przejście dla pieszych w Sobiesierni; 

4) Przejście dla pieszych w Woli Stanomińskiej, na wysokości przystanku autobusowego; 

5) Zainstalowanie sygnalizacji świetlnej „na żądanie” na ul. Długiej w Dąbrowie Biskupiej 

(przy ośrodku zdrowia), w celu poprawy bezpieczeństwa dzieci i młodzieży 

chodzących do szkoły oraz osób korzystających z usług przychodni; 

6) Utworzenie przejścia dla pieszych w Dąbrowie Biskupiej na wysokości Gminny 

Ośrodek Kultury Sportu i Rekreacji – poczta. 

Następnie Pani Magdalena Kryszak – przedstawiła odpowiedzi na powyższe wnioski. 

1. Temat ograniczenia prędkości w Dąbrowie Biskupiej na łuku drogowym Dąbrowa 

Biskupia – Nowy Dwór. Odpowiedzi udzielił Zarząd Dróg Wojewódzkich z siedziba 

w Inowrocław, że łuk drogi oznakowany jest ograniczeniem prędkości do 70 km/h.  

2. W zakresie przejść dla pieszych w Radojewicach przy Zakładach Mięsnych Viando oraz 

w Dąbrowie Biskupiej na wysokości GOKSiR Zarząd Dróg Wojewódzkich stwierdził brak 

podstawowej infrastruktury drogowej (obustronnych chodników, oświetlenia). 

3. W zakresie przejść dla pieszych w Sobiesierni poinformowano, że wprowadzono 

ograniczenie prędkości wyrażonego znakiem B-33 (70km/h) pod wprowadzonymi 

znakami E-17a wskazującymi granice miejscowości. Ponadto stwierdzono, że lokalizacja 

przejścia dla pieszych w przypadku zdiagnozowania ruchu pieszych wiązałaby się 

z koniecznością dyslokacji jednej z zatok autobusowych oraz wprowadzenia 

obustronnego oświetlenia dla pieszych. 

4. W zakresie przejść dla pieszych w miejscowości Wola Stanomińska Zarząd Dróg 

Powiatowych z siedzibą w Inowrocławiu poinformował, że na chwilę obecną, z uwagi na 

brak wymaganej infrastruktury nie ma możliwości wyznaczenia nowego przejścia dla 

pieszych.  

5. Temat zainstalowania sygnalizacji świetlnej ,,na żądanie” na ul. Długiej w Dąbrowie 

Biskupiej (przy ośrodku zdrowia), Zarząd Dróg Wojewódzkich z siedzibą w Inowrocławiu 

przypomniał, że komisja bezpieczeństwa ruchu drogowego, po przeprowadzeniu wizji 

w terenie w dniu 5 września 2019 r., nie potwierdziła zasadności wprowadzenia 

sygnalizacji wzbudzanej na przejściu dla pieszych przy ośrodku zdrowia. Zapewnienie 

bezpieczeństwa niechronionych uczestników ruchu na wnioskowanym przejściu dla 

pieszych zapewniona jest poprzez obustronne chodniki, wyznaczone i czytelne 

oznakowanie dla pieszych znakami pionowymi i poziomymi, oznakowanie aktywne nad 

przejściem dla pieszych, mikroprogi zwalniające (akustyczne), a także bariery 

segmentowe U-12a. 

Pisma od Zarządu Dróg Wojewódzkich i Powiatowych w załączeniu do protokołu.  
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Dyskusja: 

Radna Renata Gawrysiak – stwierdziła, że pomiar ruchu był chyba robiony w złych godzinach, 

ponieważ przez Dąbrowę Biskupią jest bardzo duże natężenie ruchu. Dodała, że na wizje 

lokalne powinno się zapraszać również sołtysów i radnych z danego okręgu.  

Pani Magdalena Kryszak – odpowiedziała, że wizje lokalne organizuje zarządca drogi i często 

nawet nie są informowani przedstawiciele gminy.  

Nie było pytań do omawianego tematu. 

Ad.3. Stan faktyczny rowów melioracyjnych i stawów, będących własnością gminy – z opisem 

ilości i miejsc. 

Pani Kinga Górska – przedstawiła powyższy temat. 

Poinformowała, że w urzędzie gminy nie ma szczegółowej ewidencji rowów melioracyjnych, 

dlatego wystąpiła do Wód Polskich o mapy. Natomiast jeśli chodzi o stawy, to gmina jest 

właścicielem 2 stawów w Radojewicach oraz współwłaścicielem wraz z zarządcą drogi stawu 

w Wonorzu. 

Mapy stawów stanowią załącznik do protokołu.  

Dyskusja: 

Radna Renata Gawrysiak – stwierdziła, że starania o powyższe mapy powinny już być po 

komisji, na której była Pani Paulina Baryza-Skowrońska – Specjalista PGW Wody Polskie 

Nadzór Wodny Aleksandrów Kujawski, ponieważ była wówczas wykazana chęć pomocy nam 

w tym temacie.  

Pani Kinga Górska – odpowiedziała, że miesiąc temu wysłała prośbę o te mapy, a wcześniej 

niestety ktoś inny pracował na jej stanowisku.  

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, ile funkcjonuje spółek wodnych na terenie gminy 

i czy otrzymują jakieś dofinasowania? 

Pani Kinga Górska - odpowiedziała, że obecnie funkcjonują dwie spółki wodne: Przybysław 

i Ośniszczewo. Jeśli chodzi o dofinansowania dla spółek, to muszą starać się indywidualnie, 

korzystając z różnych programów.  

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, kto zajmuje się utrzymaniem i konserwacją 

stawów? 

Pani Kinga Górska – odpowiedziała, że zajmują się tym pracownicy brygady komunalnej, w 

miarę możliwości finansowych i czasowych. 

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu.  

Ad.4. Utrzymanie i wykaz parków na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Pani Kinga Górska – przedstawiła powyższy temat.  
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Poinformowała, że na terenie gminy jest 12 parków, jednak Gmina jest właścicielem tylko 

3 parków, a pozostałe są własnością osób prywatnych.  

Spis parków wraz ze zdjęciami parków będących własnością gminy stanowią załącznik do 

protokołu.  

Dyskusja: 

Radny Jakub Kaszliński – zadał pytanie, gdzie znajdują się parki będące własnością gminy.  

Pani Kinga Górska – odpowiedziała, że jeden park znajduje się w Parchaniu przy Dworku, 

drugi w Radojewicach i trzeci w Zagajewicach.  

Radna Renata Gawrysiak – zgłosiła konieczność uporządkowania parku w Zagajewicach, 

ponieważ jest zaniedbany. Dodała również, że należy posprzątać w altanie przy urzędzie 

gminy.  

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, czy jest zamontowana kamera przy obiekcie 

sportowym w Pieraniu? 

Radna Wiesława Posadzy – odpowiedziała, że była przez kilka dni i została zdjęta.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu. 

Komisja na koniec sformułowała następujący wniosek: 

Konieczność zakupu dodatkowej kamery, żeby wysiała na stałe przy obiekcie sportowym 

w Pieraniu. Obecnie jest ona zakładana i zdejmowana, a tak być nie może, tym bardziej, że 

w nadchodzącym okresie letnim, będzie tam coraz więcej młodzieży.  

Ad.5. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji, radna 

Renata Gawrysiak podziękowała wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 21 marca 2023 r. , godz. 10:30 

Protokółowała:   Prowadzący posiedzenie 

Monika Wochna   Renata Gawrysiak 


